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غلامحسین محسنی اژه ای، رئیس قوه قضاییه، طی سخنانی 
روز  گرامیداشت  قوه قضاییه، ضمن  در نشست شورای عالی 
»بزرگداشت شهدا« و روز »راهیان نور«، به وقایع رخ داده در سوریه 
به ویژه وقایع دلخراش غرب این کشور اشاره کرد و گفت: آنچه این 
روز ها در سوریه می گذرد حقیقتاً مایه تأسف و دلخراش است؛ 
طی چند روز در سوریه بیش از هزار نفر که عمدتاً زنان و کودکان 
هستند قتل عام شدند و مدعیان حقوق بشر در غرب، کوچکترین 

صدایی را در محکومیت این جنایات فجیع برنیاوردند.
اشاره  با  ادامه  در  قضاییه  قوه  رئیس  میزان،  گزارش  به 
و  کشور ها  سایر  با  مواجهه  در  آمریکا  رژیم  قلدری های  به 
بدعهدی های این رژیم گفت: خیلی تعجب برانگیز و تأمل برانگیز 
است که عده ای از افراد که مدعی تحلیل و شناخت و درک سیاسی 
هستند، به عیان ترین شکل، بدعهدی ها و کینه ها و قلدری های 
کره با این رژیم و تکیه  رژیم آمریکا را می بینند، اما باز هم نسخه مذا
کشور مشکلاتی  بر وعده هایش را تجویز می کنند! ما قطعا در 

داریم، اما این مشکلات را با تکیه بر توان داخلی رفع خواهیم کرد.

رسیدگی به این پرونده، در زمره افتخارات نظام است
رئیس قوه قضاییه در ادامه به برخی حواشی و مسائل مطروحه 
در باب صدور احکام پرونده چای دبش پرداخت و در این رابطه 
گفت: رسیدگی به این پرونده، در زمره افتخارات نظام است؛ آن را 
به اغراض و تعلقات سیاسی و جناحی آلوده نکنیم؛ مقامات دولت 
قبل ازجمله شهید رئیسی و آقای مخبر در این خصوص ورود 
مجدانه داشتند. البته اینکه افرادی بگویند درخصوص احکام 
صادره قانع نشدند، شاید درست باشد و ضرورت به تبیین گری 
بیشتر وجود داشته باشد؛ علی ایحال نکته مهم آن است که کاری 
که ماحصل همکاری قوه قضاییه و دولت سیزدهم است را خراب 

نکنیم؛ این جفاست.
کید کنیم که رسیدگی  رئیس عدلیه خاطرنشان کرد باید تأ
با  می تواند  و  است  بازدارندگی  اثرات  واجد  پرونده،  این  به 
آسیب شناسی صورت گرفته، در آینده از بسیاری از جرائم در حوزه 

تخصیص ارز پیشگیری کند.
رئیس قوه قضاییه ادامه داد: قوه قضاییه در رسیدگی به کلیه 
پرونده های قضایی از مرحله مفتوح شدن آنها تا صدور حکم 
و اجرای مجازات و مختومه شدن آنها، فقط به ضوابط قانونی 
کید داریم که باید  و آیین دادرسی عنایت و توجه دارد. البته تأ
در قبال پرونده های قضایی و احکام مرتبط با آنها، برای مردم و 

نخبگان تبیین گری کرد.
رئیس دستگاه قضا اظهار داشت: در جریان برخی پرونده های 
که  گاهی دستگاه هایی  گاهی جناح های سیاسی و  قضایی، 
به نحوی از انحاء به پرونده مزبور مرتبط هستند، اغراض و توقعات 
و انتظاراتی پیش می کشند که هیچ ارتباطی به قوه قضاییه ندارد. 
طی ۴۶ سال بعد از انقلاب، کثیری از پرونده های قضایی بودند 
که پیرامون آنها حواشی و جار و جنجال به راه انداختند؛ من 
فی المجلس بالغ بر ۴۰ مورد از این حواشی و جار و جنجال ها را در 

ذهن دارم و می توانم همین جا به تشریح آنها بپردازم.

پرونده هایی که در قبال آنها جار و جنجال و حواشی به راه 
انداختند

که  قضایی  پرونده های  از  مصادیقی  ذکر  با  عدلیه  رئیس 

جناح های سیاسی و برخی دستگاه ها در قبال آنها جار و جنجال 
گفت: در سال ۶۲ پرونده انفجار  و حواشی به راه انداختند، 
دفتر نخست وزیری مجدد مطرح شد و چه سروصدا هایی به 
راه انداختند و حتی دادستان کل در آن مقطع نیز نامه ای را با 
پیشنهاداتی درخصوص این پرونده، تقدیم محضر امام )ره( کرد. 
در تمام دولت ها نیز از دولت سازندگی تا دولت های هفتم و هشتم 
و دولت های بعدی نیز سروصدا ها درخصوص برخی پرونده های 
قضایی وجود داشت؛ بنابراین موضوعی که درخصوص پرونده 

اخیر ایجاد شده، موضوع تازه ای نیست.

ادعاهای نادرست  درباره پرونده 
قاضی القضات در ادامه بیان داشت: گاهی این ادعا مطرح 
می شود که قوه قضاییه در رسیدگی به پرونده مورد نظر غرضی 
داشته است فلذا خیلی زود آن را رسیدگی و منتهی به صدور 
حکم کرده است! حال آنکه این پرونده از اواخر سال ۱۴۰۱ مفتوح 
شد و در اواخر سال ۱۴۰۳ منتهی به صدور حکم شد؛ حال سؤال 
من آن است که آیا ۲ سال رسیدگی به این پرونده، به معنای زود 
رسیدگی کردن است؟ مگر در پرونده »امیرمنصور آریا« که در سال 
۸۹ مفتوح شد و متفرعات و جزئیات بسیاری داشت نیز مدت ۲ 

سال رسیدگی طول نکشید؟
برخی  که  می شود  ادعا  داشت:  اظهار  اژه ای  محسنی 
محکومان این پرونده صرفاً به سبب سهل انگاری و عدم نظارت، 
حکم محکومیت دریافت کرده اند! به هیچ وجه اینگونه نیست؛ 
مسائل مطروحه در پرونده به لحاظ حقوقی، متضمّن عنوان 

مجرمانه هستند و ترک فعل ساده محسوب نمی شوند.
رئیس قوه قضاییه گفت: باید توجه داشت که در رسیدگی به 
این پرونده و صدور حکم در قبال آن، رعایت جنبه های احتیاطی 
شده است؛ به گونه ای که دو فردی که به عنوان معاونت در جرم 
اخلال در نظام اقتصادی با حبس های دو سال و یک سال مواجه 
شده اند، به سبب خدماتی که در مسئولیت خود داشتند، با 
تخفیف مواجه شده اند؛ باید توجه داشت که حکم اصلی جرم 

معاونت در اخلال، ۵ سال حبس است.
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: میزان واردات چای کشور و 

ارز تخصیص یافته بدین منظور، در بین سال های ۱۳۹۶ تا ۱۴۰۰ 
مشخص و معین است، اما یکباره در نیمه دوم سال ۱۴۰۰ و سال 
۱۴۰۱ در چند نوبت و به یک شرکت ذی نفع واحد، بالغ بر یک 
میلیارد و ۶۰۰ میلیون یورو فقط برای واردات چای، ارز تخصیص 
می یابد؛ یعنی یک افزایش چشمگیر در ارز تخصیصی به واردات 
چای! در مقابل همزمان عده ای از افراد فعال در حوزه چای نیز 
التماس می کردند که به آنها نیز ارز برای واردات تخصیص یابد و 

می گفتند ارزی به ما تعلق نمی گیرد.
رئیس عدلیه گفت: آیا اینها سهل انگاری و عدم نظارت است؟! 
که صدای خودِ بانک مرکزی درآمد. موارد  کار به جایی رسید 
مختلفی وجود دارد که، چون اطلاع رسانی در قبال آنها صورت 
نگرفته و در مواردی مصلحت اقتضاء کرده که اطلاع رسانی نشود، 

عده ای از آن بی خبرند فلذا به تفسیر ناصواب می پردازند.
را  تخصیصی  ارز  اصلی  متهم  کرد:  تصریح  قاضی القضات 
آقایان  آنگاه  نمی شد؛  کشور  وارد  چایی  اما  می کرد،  دریافت 
نمی رفتند بررسی و نظارت کنند که چرا چایی وارد کشور نشده 
است. نکته قابل تأمل آنکه وقتی واردکنندگان چای نامه ای را به 
آقای مخبر معاون اول رئیس جمهور وقت نوشتند و وی موضوع 
را پیگیری کرد، آقایان توجیه شان این بود که می خواهیم چای 
را ذخیره کنیم! آیا این مقدار ذخیره چای در شرایط ارزی خاص 
کالا های اساسی واقعاً  کشور و نیاز به تخصیص ارز به واردات 

ضروری بود؟
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای اظهار داشت: ما 
مصوبه داشتیم که وزیر مربوطه به فرایند تخصیص ارز و واردات 
کالا نظارت کامل داشته باشد چرا که در تخصیص ارز محدودیت 
وجود داشت و کالا های اساسی دیگری باید ذخیره می شد، اما 
برای ذخیره آن کالاها، ارز تخصیص نیافت. رئیس قوه قضاییه 
گفت: مبلغ حدود ۳ میلیارد و ۳۵۰ یورو ارز تخصیصی برای واردات 
در پرونده مزبور، که البته فقط در بخش کوچکی از ان کالایی هم 

وارد شده، عدد کمی نیست؛ به این موضوع دقت کنیم.
کید کرد: رسیدگی به این  رئیس قوه قضاییه در پایان بار دیگر تأ
پرونده، در زمره افتخارات نظام است؛ آن را به اغراض و تعلقات 

سیاسی و جناحی آلوده نکنیم.

دریادار دوم تاج الدینی: 

هدف رزمایش مرکب ارتقای امنیت دریانوردی در 
شمال اقیانوس هند است

معاون عملیات نیروی دریایی ارتش گفت: هدف رزمایش مرکب کمربند 
امنیت دریایی ۲۰۲۵، ارتقای امنیت دریانوردی در شمال اقیانوس هند و 
افزایش تعاملات دریایی بین نیروی دریایی جمهوری اسلامی ایران و نیروی 
دریایی خلق چین و فدراتیو روسیه به منظور افزایش سطح همکاری ها و 

مهارت آموزی و انتقال تجربه است.
با  مشترک  خبری  نشست  در  تاج الدینی  مصطفی  دوم  دریادار  امیر 
فرماندهان یگان های روسیه و چین در رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی 
۲۰۲۵، گفت: امروز شاهد آغاز هفتمین رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی 
که شامل شناورهایی از  با مشارکت نیروی دریایی جمهوری اسلامی ایران 
نیروی دریایی ارتش و نیروی دریایی سپاه و همچنین شناورهای از نیروی 
دریایی فدراتیو روسیه و نیروی دریایی خلق چین هستیم. وی افزود: هفتمین 
رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی را در سه فاز طراحی کردیم که فاز اول 
آن را شاهد هستیم و پس از دریافت یگان های شناور مهمان و انتقال افسران 
توجیهات  توجیهی،  جلسه  در  شرکت  و  ساحل  به  شناورها  فرماندهان  و 
تخصصی به طور کامل انجام و جلسات تخصصی ادامه دارد و پس از برگزاری 
مراسم آشنایی، از فردا فاز دریانوردی ما آغاز خواهد شد و در آن سریال های 
مختلفی از قبیل نجات کشتی ربوده شده، تجسس و نجات، اطفای حریق، 
گردها و بالگردها طراحی شده  هلی برن و تمرینات مختلفی که به کارگیری هوا
انجام می دهیم و بعد از نجات و آزادسازی شناورهای ربوده شده، رژه دریایی 
انجام می شود. همچنین در ادامه و بعد از انجام تمرینات در دریا، دیبریفینگ 

گزارش پس از عملیات( و تجزیه و تحلیل اجرای رزمایش انجام می شود. (

فرمانده نیروی زمینی ارتش:

شعار »یک گلوله؛ یک هدف« در نیروی زمینی ارتش 
محقق شده است

فرمانده نیروی زمینی ارتش با بیان اینکه نیروی 
گلوله؛ یک هدف« را  زمینی ارتش موضوع »یک 
کنون هشتاد و  جامعه عمل پوشانده است، گفت: ا
ششمین سالن تیراندازی نزاجا را افتتاح کردیم که 
این نشان دهنده لبیک ما به بیانات رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در زمینه افزایش آمادگی دفاعی 
کشور است. امیر سرتیپ کیومرث حیدری در آیین افتتاح نخستین نمایشگاه 
جامع تیراندازی، سامانه پایش میادین تیر و هشتاد و ششمین مدرسه 
تیراندازی نزاجا که در مرکز آموزش جوادالائمه)ع( برگزار شد، اظهار داشت: ما 

همه زیر پرچم ولایت و مطیع اوامر رهبر معظم انقلاب اسلامی هستیم.
کره نمی کنند،  وی افزود: رهبر معظم انقلاب اسلامی وقتی با دشمن مذا
کره با آمریکا شرافتمندانه  نشانه این است که ظلم را نمی پذیرند؛ چرا که مذا
کید بر لزوم آمادگی همیشگی نیروهای  نیست. فرمانده نیروی زمینی ارتش با تأ
کره را که بوی سلطه گری می دهد،  ، هرگونه مذا مسلح، بیان کرد: وقتی امام عزیز

نمی پذیرند، ما هم باید با جان  و دل آماده باشیم.

صادرات کود کشاورزی ممنوع شد 
، معاون زراعت وزارت جهادکشاورزی از ممنوعیت صادرات  علیرضا مهاجر
کود شیمیایی کشاورزی خبر داد و گفت: ناترازی هایی که در مورد انرژی در 
کشور به وجود آمده به تعطیلی شش کارخانه پتروشیمی در کشور انجامیده 
است، تنها پتروشیمی عسلویه فعال است و چند روزی است که پتروشیمی 

شیراز هم آغاز به کار کرده است.
وی افزود: این امر سبب شد کشاورزان از نظر تامین کود در مضیقه قرار 
گرفتند و دولت برای اینکه بتواند نیاز کشاورزان به کود را تامین بکند دستور 
کرد: دو واحد  کود شیمیایی داده است. مهاجر اظهار  به توقف صادرات 
کنون فعال هستند تمام کود تولیدی خود را در اختیار کشاورزان  پتروشیمی که ا
قرار می دهند، امیدواریم واحدهای پتروشیمی دیگر به زودی فعالیت خود را 

از سر بگیرند و نیاز کشور به کود را بیش از میزان کنونی تامین کنند.

معاون وزیر راه و شهرسازی:

آغاز پروژه جدید کنترل قاچاق سوخت از سال آینده 
کبری، معاون وزیر راه و شهرسازی درباره آخرین وضعیت تجهیز ناوگان  رضا ا
حمل ونقل عمومی مسافری و باری به سامانه »سپهتن« )سامانه پایش 
و نظارت هوشمند تردد ناوگان حمل ونقل جاده ای( اظهار داشت: هفته 
گذشته درباره نصب سپهتن در ناوگان حمل ونقل عمومی جلساتی برگزار شد. 
مصوبه اصلاح شده و جدید برای نصب و تجهیز سامانه سپهتن به شورای 
گر شورای اقتصاد مصوبه اصلاح شده را تصویب کند، از سال  اقتصاد می بریم، ا

آینده نصب سپهتن به اجرا می رسد.
وی درباره تأثیر سامانه سپهتن در کارکرد ناوگان حمل ونقل عمومی اعم 
از باری و اتوبوسی ادامه داد: کارکرد سامانه سپهتن دو وجه دارد یک وجه 
آن محاسبه دقیق پیمایش ناوگان است که براساس داده های آن می توان 
به طور دقیق سوخت را به ناوگان اختصاص داد و در نهایت می تواند از قاچاق 
سوخت جلوگیری کند. رئیس سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای گفت: 
وجه دوم کارکرد سامانه سپهتن ارزیابی و کنترل سرعت ناوگان و میزان کارکرد 
ناوگان است که از این طریق می توان جنبه های ایمنی را کنترل کرد و در نهایت 
کبری درباره هزینه های مورد  منجر به کاهش تصادفات جاده ای می شود. ا
نیاز برای تجهیز ناوگان عمومی به سامانه سپهتن افزود: تمام ناوگان باری و 
اتوبوسی مجهز به سپهتن می شوند و طبق موضوع آخرین مصوبه هزینه های 
مورد نیاز برای اجرای این پروژه از محل صرفه جویی سوخت و از سوی خود 
کی از آن است که هزینه مورد نیاز برای نصب  دولت تامین می شود. برآوردها حا

سپهتن به حدود ۱۴۲میلیون دلار اعتبارات نیاز دارد.

 پرونده چای دبش به روایت رئیس قوه قضاییه: 

مبلغ پرونده کم نیست
آن وقت دنبال سیاسی کردن آن هستیم؟

مدیر مسئول  سر دبیر ورود به تصحیح   شروع صفحه آرایی

خروج از تصحیح   اتمام صفحه آرایی

میز خبر

میزان واردات 
چای کشور و ارز 
تخصیص یافته 

، در بین  بدین منظور
سال های ۱۳۹۶ تا ۱۴۰۰ 

مشخص و معین است، 
اما یکباره در نیمه دوم 

سال ۱۴۰۰ و سال ۱۴۰۱ 
در چند نوبت و به یک 

شرکت ذی نفع واحد، 
بالغ بر یک میلیارد و 

۶۰۰ میلیون یورو فقط 
برای واردات چای، ارز 

تخصیص می یابد؛ یعنی 
یک افزایش چشمگیر 

در ارز تخصیصی به 
واردات چای! در مقابل 

همزمان عده ای از افراد 
فعال در حوزه چای 

نیز التماس می کردند 
که به آنها نیز ارز برای 

واردات تخصیص یابد 
و می گفتند ارزی به ما 

تعلق نمی گیرد

کید بر اینکه  سخنگوی وزارت خارجه با تأ
»هیچ توجیهی برای فعال شدن مکانیزم ماشه 
جدید  دور  احتمالی  برگزاری  از  نمی بینیم« 
گفت وگوهای ایران و اروپا در اواخر اسفند ماه 
خبر داد. اسماعیل بقائی در نشست خبری 
آیا  کنش به سؤالی مبنی بر اینکه  خود در وا
است،  کرده  دریافت  ترامپ  از  نامه ای  ایران 
کرد: نامه ای دریافت نشده است. وی  اظهار 
در پاسخ به سؤالی در زمینه استفاده از دوگانه 
کره از سوی مقامات آمریکا گفت:  جنگ یا مذا
زور طبق تمام موازین  از  تهدید به استفاده 
کره  مذا است.  ممنوع  بین المللی  حقوق  و 
بیان  با  بقائی  تفاوت دارد.  روانی  با عملیات 
سال ها  این  طی  ایران  ملت  کنش  »وا اینکه 
ایستادگی  و  مقاومت  تهدیدها،  این  برابر  در 
گفت:  در پیشبرد اهداف خود بوده است«، 
اینگونه اظهارنظرها نشان می دهد که ماهیت 
مآبانه،  قلدر  ماهیت  آمریکا،  سیاستمداران 
قانون شکنانه و بی توجهی به موازین حقوق 
کرد:  خاطرنشان  است.بقائی  بین الملل 
کره نشان دهنده  استفاده از دوگانه جنگ یا مذا
گفت وگوست.  کره و  عدم جدیت در مورد مذا

کره تحت فشار و تهدید بی معنا است. مذا

ایران،  آمریکا علیه  تحریم های یکجانبه 
عمل متخلفانه بین المللی است

در  همچنین  خارجه  وزارت  سخنگوی 

پاسخ به سؤالی در مورد تهدیدهای مقامات 
گزینه پیشبرد  آمریکایی ها علیه ملت ایران با 
در  آمریکا  اقدام  همچنین  و  کثری  حدا فشار 
در  عراق  تحریمی  معافیت های  عدم تمدید 
ارتباط با خرید برق از ایران و اینکه آیا مقامات 
تهران و بغداد در ارتباط با این موضوع رایزنی 
اعتراف به  اینگونه سخنان  گفت:  داشته اند، 
قانون شکنی مقامات آمریکا و انجام جنایت علیه 
بشریت است. وی افزود: تحریم های یکجانبه 
آمریکا علیه ایران هیچ توجیه و مبنای قانونی و 
حقوقی ندارد و عمل متخلفانه بین المللی است 
و آمریکا باید نسبت به اثرات این تحریم ها بر ملت 
ایران، پاسخگو باشد.سخنگوی وزارت خارجه 
گفت: کشورهای منطقه براساس منافع و مصالح 
ملی خود و روابط خوبی که با ایران دارند تصمیم 

فشارهای  که  دهند  اجازه  نباید  و  می گیرند 
غیرقانونی و قلدرمآبانه آمریکا باعث تأثیرگذاری 
منفی بر منافع ملت ایران و کشورهای منطقه 
کید  تأ شود.بقائی  منطقه  در  تفرقه  ایجاد  و 
کرد: ما رابطه خوبی با عراق داریم و امیدواریم 
براساس آنچه منافع دو ملت را محقق می کند، 

تصمیم گیری شود.

کره به معنای واقعی کلمه  هیچ گاه باب مذا
را نبسته ایم

سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ 
کره  کرد: ما هیچ گاه باب مذا کید  به سؤالی تأ
کلمه را نبسته ایم و در عین  به معنای واقعی 
که مبتنی بر  کره  حال در مورد پیشنهاد مذا
ارعاب و تهدید باشد، قائل نیستیم که چنین 

کره است.وی با بیان اینکه »ما در  چیزی مذا
کشورهای  با  گفت وگوهایی  اخیر  ماه  چند 
با  افزود:  داشته ایم«،  برجام  عضو  اروپایی 
طرف های اروپایی و همچنین چین و روسیه 
با توجه به اینکه عضو برجام هستند در تعامل 
و رایزنی هستیم و احتمالا در آینده نزدیک یک 

جلسه کارشناسی با آنها خواهیم داشت.

هرگونه  تبعات  به  نسبت  اروپایی ها 
گاهی دارند استفاده از مکانیزم ماشه آ

سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سؤالی 
با  گفت وگو  جریان  در  آیا  اینکه  با  ارتباط  در 
اروپایی ها در ارتباط با موضوع مکانیزم ماشه 
و تلاش برای قانع کردن آنها جهت اینکه از این 
مکانیزم استفاده نکنند، صحبت شده است، 
گفت: ما هیچ توجیهی برای فعال شدن مکانیزم 
طرف های  می کنیم  فکر  و  نمی بینیم  ماشه 
مقابل نیز در حال رسیدن به این جمع بندی 
از  که  این موضوع چیزی نیست  که  هستند 
امتیاز  ابزار بخواهند  به عنوان یک  آن  طریق 
بگیرند و نسبت به تبعات هرگونه استفاده از 

گاهی دارند. چنین سازوکاری آ
بقائی همچنین در مورد ادامه گفت وگوهای 
این  جدید  دور  احتمالا  گفت:  اروپا  و  ایران 
گفت وگوها در اواخر اسفندماه قبل از پایان سال 
شمسی برگزار خواهد شد. احتمالا سطح این 

گفت وگوها کارشناسی خواهد بود.

 سخنگوی وزارت خارجه:

نامه ای از ترامپ دریافت نشده است


